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تجارت

ساماندهي مرز باشماق مريوان وعده اي که 
تاکنون محقق نشده است

مش��کلات مرز رسمي باش��ماق مريوان عليرغم تمامي وعده هاي 
مديران و مسئولان استاني و کشوري همچنان پابرجاست و تاکنون 

اقدامي عملي براي رفع آنها صورت نگرفته است.
به گزارش مهر با گذشت بيش از ۱۰ سال از رسمي  شدن مرز باشماق 
مريوان در اس��تان کردس��تان، همچنان مش��کلات اوليه اين مرز 
پابرجاس��ت و اگر چه طي دو س��ال اخير مسئولان استاني وعده هاي 
يک ماهه و ۴۵ روزه مبني بر ساماندهي اين مرز داده اند امااين وعده ها 
هنوز رنگ عملي به خود نگرفته و همين امر موجب دلخوري هايي براي 
فعالان اقتصادي بخش خصوصي شده است.بهمن مرادنيا استاندار 
فعلي کردستان سال گذشته و در اولين سفر شهرستاني خود به مريوان 
از مرز رسمي باشماق بازديد کرد و وعده تسريع در رفع مشکلات اين 
مرز را مطرح کرد که عليرغم گذشت بيش از يک سال از اين بازديد 
هنوز مشکلات مهم و اصلي اين ظرفيت مهم توسعه تجارت خارجي 

در کشور پابرجاست.

شرايط ثبت سفارش کالاهاي گروه ۴ در مناطق 
آزاد اعلام شد

بخش��نامه مصوبه کميس��يون اقتصاد دولت درباره ثبت س��فارش 
کالاه��اي گ��روه ۴ در مناط��ق آزاد به صورت محدود و جزئيات آن از 
سوي معاون فني و امور گمرکي به گمرکات سراسر کشور ابلاغ شد.به 
گزارش ايسنا، بر اساس اين بخشنامه جهت حل مشکلات فعالان 
اقتصادي در مناطق آزاد مقرر شده است تا سقف ۱۴۰ ميليون دلار 
ثبت سفارش کالاهاي اولويت ۴ در مناطق آزاد تا تاريخ ۳۱ فرودين 

ماه سال ۱۳۹۸ انجام شود.

دشوارترين بخش گفت وگوهاي تجاري ميان 
آمريکا و اروپا آغاز شده است

وزير اقتصاد آلمان گفت که مذاکرات ميان آمريکا و اروپا بايد بر کاهش 
تعرفه هاي تجاري کالاهاي صنعتي متمرکز باشد.

به گزارش ايلنا به نقل از خبرگزاري رويترز، »پتر آلتماير«، وزير اقتصاد 
آلمان، امروز -سه شنبه- گفت که دشوارترين بخش گفت وگوهاي 
تجاري ميان آمريکا و اروپا آغاز شده است و مذاکرات دو طرف بايد بر 
کاهش تعرفه هاي تجاري کالاهاي صنعتي متمرکز باشد. آلتماير در 
گفت وگويي با شبکه راديويي »دويچلند فونک« گفت: »در هفته ها و 
ماه هاي گذشته شاهد آن بوديم که ايالات متحده سياست هاي تجاري 
س��خت گيرانه اي پيش گرفته که به تنش ها دامن زده اس��ت.«وي 
افزود: »تاثير اين اقدام ها را مي توان در اقتصاد جهان و کاهش رشد 

آن مشاهده کرد.«

صدور نزديک به 2 هزار کارت بازرگاني جديد در 
سه ماه

وزارت صنعت، معدن و تجارت جديدترين آمارهاي خود مربوط به سه 
ماهه آذر، دي و بهمن ماه را منتشر کرد که نشان مي دهد در اين مدت 
صدور و تمديد کارت هاي بازرگاني جهش داشته است.برپايه اين آمار، 
در هشت ماهه امسال )تا پايان آبان( در مجموع چهار هزار و 777 کارت 
بازرگاني جديد صادر و ۱۱ هزار و ۹2۸ کارت بازرگاني تمديد شده بود 
که نسبت به مدت مشابه پارسال صدور کارت هاي جديد نزديک ۱۰ 

درصد کاهش و تمديد آنها ۴.۴ درصد افزايش داشته است.

اخبار کوتاه

 گروه تجارت: نمايندگان بخش خصوصي ايران و پرتغال بر توس�عه 
مراودات تجاري از طريق ش�رکت هاي کوچک و متوس�ط و اس�تفاده 
مناسب از »ساز و کار حمايت از مبادلات تجاري ايران و اروپا« )ساحات 

-INSTEX( تاکيد و تفاهم نامه همکاري با يکديگر امضا کردند.
به گزارش تجارت از اتاق بازرگاني تهران، در نشست مشترک يک هيات 
تجاري پرتغالي با معاون امور بين الملل و تعدادي از رئيسان کميسيون ها و 
اعضاي هيات نمايندگان اتاق تهران زمينه هاي همکاري مشترک ميان 
دو کشور مورد بررسي قرار گرفت و حاضران در خصوص راهکاري هاي 
توسعه مراودات تجاري به گفت وگو پرداختند. »ژوائو ژوزه کورته رئال« 
سفير پرتغال در ايران نيز اين هيات تجاري را که متشکل از اعضاي 
 )AEVC( اتحاديه بازرگانان مرکز کسب و کار شهر ويانا دوکاسلو پرتغال
بودند، همراهي  مي کرد. دو طرف در خلال اين گفت و شنود به اين 
اشتراک  نظر دست يافتند که شرکت هاي کوچک و متوسط ايراني و 
پرتغالي  مي توانند تحريم ها را کنار زده و سطح مناسبات تجاري دو کشور 
را ارتقا ببخشند. در آغاز اين نشست، »محمدرضا بختياري«، معاون 
امور بين الملل اتاق تهران، به فشارهاي بين المللي که اقتصاد ايران در 
مقاطع مختلف در معرض آن قرار گرفته است، اشاره کرد و گفت: تجربه 
قبلي نشان مي دهد که به رغم محدوديت هاي تحميل شده، از ميزان 
مبادلات تجاري ايران کاشته نشده است. »ما به اين مساله خوش بين 
بوديم که پس از حصول برجام، مناسبات تجاري خارجي ايران رشد 
پيدا کند، اما بازگشت تحريم هاي آمريکا و محدوديت هايي که براي 
شرکت هاي بخش خصوصي در ساير کشور ها ايجاد شد، اين انتظار را 
محقق نکرد.« وي افزود: در وضعيت فعلي به دنبال آن هستيم که ضمن 
گسترش همکاري ها با کشورهايي نظير پرتغال شرايطي براي ادامه 
 )instex( مبادلات تجاري از طريق کانال  مالي موسوم به اينستکس
فراهم کنيم. بختياري همچنين از آمادگي اتاق تهران براي کمک به 
ارتقا روابط تجاري ايران و کشورهاي عضو اتحاديه اروپا با استفاده از 
تمام ابزارها و ظرفيت ها سخن گفت و ادامه داد: ما منتظر هستيم ببينيم 
کانال  مالي ايجاد شده از سوي اروپا با چه مکانيزمي فعاليت خواهد کرد. 
وي افزود: خوشبختانه از سمت بخش خصوصي ايران همه چيز آماده 

است؛ ما گام هايي را به سمت برقراري روابط تجاري خوب با کشورهاي 
اروپايي برداشته ايم و به نظر  مي رسد، آمريکا قادر نخواهد بود به اهداف 
خود در مورد شرکت هاي کوچک و متوسط دست پيدا کند. از اين رو، 
بايد تمرکز خود را به توسعه مراودات شرکت هاي کوچک و متوسط 
معطوف کنيم. معاون امور بين الملل اتاق تهران، در ادامه به پشتيباني 
اتاق بازرگاني از شرکت هاي کوچک و متوسط اشاره کرد و گفت: اتاق 
تهران با تمام توان براي برقراري ارتباط با اروپا تلاش خواهد کرد. اتاق 
تهران، بزرگترين اتاق بازرگاني کشور است و در کنار اتاق ايران، خدمات 
گوناگوني به فعالان اقتصادي ارائه  مي کند. در ادامه اين جلسه »ژوائو 
ژوزه کورته رئال« س��فير پرتغال در ايران، ضمن قدرداني از ميزباني 
اتاق تهران، گفت: اين اتاق  مي تواند، مسير توسعه روابط اقتصادي و 

تجاري پرتغال - ايران را هموار کند و اين، فرصت مغتنمي در اختيار 
شرکت هاي کوچک و متوسط در دو کشور قرار خواهد داد. »مرکز 
کسب و کار شهر ويانا و اتاق تهران  مي توانند براي برپايي ارتباطات 
تجاري رسمي و مفيد ميان شرکت هاي پرتغالي و ايراني رايزني هاي 
مستمري را در پيش بگيرند.« پس از سفير پرتغال، »لوييس سِيا« 
رييس مرکز کسب و کار شهر ويانا دو کاسلو، حضور در اتاق تهران را 
فرصتي مغتنم برشمرد و برخي زمينه هاي همکاري ميان دو کشور 
از جمله در حوزه آموزش را مورد اشاره قرار داد. او همچنين همکاري 
و مشارکت دانشگاه ها و شهرداري و مراکز مهم ديگر را مهم دانست 
و گفت که دو کشور  مي توانند در جهات مختلف با يکديگر همکاري 

داشته باشند.

��� براي ارتباط با ايران پل  مي زنيم
در اين نشست همچنين، شهردار شهر ويانا دوکاسلو پرتغال نيز با اشاره 
به اينکه پرتغال و ايران همواره در شرايط دشوار در کنار يکديگر بوده اند، 
گفت: حضور ما در ايران، نش��انه علاقه فعالان اقتصادي پرتغال براي 
توسعه مراودات با ايرانيان است.وي ادامه داد: ما علاقه داريم که پل هاي 
ارتباطي خود را با ايران مستحکم کنيم و آمادگي داريم در ساز و کارهاي 
تجاري خود بر اساس درخواست طرف ايراني انعطاف ايجاد کنيم. در عين 
حال  مي توانيم براي رفع موانع موجود بر سر راه مراودات تجاري خويش 

راه حل هاي تازه پيدا کنيم.

��� شرکت هاي کوچک و متوسط پرتغالي را ساماندهي کنيد
در ادامه اين نشست، تعدادي از اعضاي هيات نمايندگان اتاق تهران که در اين 
نشست حضور يافته بودند، نسبت به همکاري با طرف پرتغالي در حوزه هاي 
مختلف از حوزه انرژي تا صنعت خودرو اعلام آمادگي کردند. »علي شمس 
اردکاني«، عضو هيات نمايندگان اتاق تهران و رييس کميسيون انرژي اتاق 
ايران در سخناني، زمينه هاي بالقوه براي همکاري مشترک ميان دو کشور را 
برشمرد و گفت: يکي از زمينه هاي همکاري ميان دو طرف، حوزه انرژي هاي 
تجديدپذير است و شرکت هاي کوچک و متوسط  مي توانند در اين زمينه 
فعال شوند. بنابراين در حال حاضر، ساماندهي شرکت هاي کوچک و متوسط 
براي همکاري هاي مشترک بايد در اولويت قرار گيرد، چرا که شرکت هاي 
بزرگ تحت تاثير تحريم ها خواهند بود. شمس اردکاني، همچنين با اشاره 
به علاقه مندي فعالان اقتصادي ديگر کشور ها به سرمايه گذاري در حوزه 
انرژي هاي تجديدپذير گفت: آلمان ها بزرگترين سرمايه گذاران خارجي در 
بخش انرژي خورشيدي در ايران هستند. دليلي ندارد که پرتغال نتواند چنين 
جايگاهي داشته باشد. ايران با توجه به ميزان تابش آفتاب، ارتفاع از سطح دريا 
و شرايطي که براي سرمايه گذاري در حوزه انرژي هاي پاک وجود دارد، به 
جرأت يکي از بهترين بسترها براي توليد انرژي خورشيدي را دارد.در پايان 
اين نشست يک تفاهم نامه همکاري بين دو طرف منعقد شد که به امضاي 
»لوييس سِيا« رييس مرکز کسب و کار شهر ويانا دو کاسلو و »محمدرضا 

بختياري« معاون امور بين الملل اتاق تهران رسيد.

نمايندگان بخش خصوصي دو کشور توافقنامه امضا کردند؛

توسعه تجاري شرکت هاي کوچک ايران و پرتغال 

ظرفيت صادراتي لازم، تعريف نشده استآمادگي براي خصوصي سازي آب و انرژياتاق راه تنفس بخش خصوصي را باز کند
عضو اتاق بازرگاني تهران گفت: بخش 
خصوصي از تبعيض ها خس��ته اس��ت. 
تبعيض هايي که به دليل برخي مجوزها 

منجر به فساد شده است.
به گزارش ايلنا، بابک سالاري عضو اتاق 

بازرگاني تهران با اشاره به حضو شرکت هاي خصولتي در اتاق 
گف��ت: از آنجاي��ي که در اتاق هش��تم نمايندگان اکثراً خصولتي 
بودند و س��ابقه کار در بدنه دولت را داش��تند متاس��فانه نتوانستند 
حق بخش خصوصي را استيفا کنند و همچنان مشکلات بخش 
خصوصي تلنبار شده است.سالاري ادامه داد: متاسفانه بسياري از 
نمايندگان در دوره هشتم نه تنها پيگير مطالبات بخش خصوصي 
نبودن��د بلک��ه تنها با پيگيري منافع خود مجالي براي رس��اندن 

صداي بخش خصوصي به گوش دولت نداشتند.

رئيس اتاق بازرگاني ايران گفت: بخش 
خصوص��ي در مورد خصوصي س��ازي 
در مس��ئله ان��رژي و آب آم��اده هر نوع 

همکاري است.
به گزارش فارس، غلامحسين شافعي 

در نشست صبحانه کاري وزير نيرو با فعالان بخش خصوصي 
گفت: بر اساس قانون بهبود فضاي کسب و کار اتاق بازرگاني 
ايران وظايف جديدي در ارتباط با سند آب و کشاورزي بر عهده 
اين اتاق نهاده شد تا ظرف مدت سه سال دفتر ويژه راهبردي آب 
در اتاق ايجاد شود.وي همچنين گفت: در رابطه با اين موضوع 
کاره��اي زيادي انجام ش��ده که م��ورد عنايت وزارت نيرو واقع 
ش��د و اقدامات انجام ش��ده منجر به تش��کيل کارگروه مشترک 

بين اتاق بازرگاني ايران و وزارت نيرو شد.

مع��اون نظ��ارت بر اجراي اس��تاندارد 
س��ازمان ملي اس��تاندارد ايران گفت: 
هن��وز ظرفي��ت لازم ب��راي صادرات 
انواع محصولات تعريف نشده است و 
احتمال بروز کمبود در داخل، در صورت 

صادرات بيش از اندازه يک محصول وجود دارد.
به گزارش ايرنا، 'وحيد مرندي مقدم' در شانزدهمين جشنواره 
»تولي��د مل��ي- افتخار ملي« در مرکز همايش هاي بين المللي 
صدا و سيما افزود: از آغاز انقلاب همگان به دنبال خودکفايي در 
کشور بودند اما کاش از همان زمان براي صادرات نيز از ظرفيت 
سازي مي کرديم.به گفته اين مسئول، راه نجات اقتصاد کشور 
در افزايش توليد است.وي اضافه کرد: بايد استفاده از توليدات 

ملي و کالاي ايراني را به فرهنگ تبديل کنيم.

گروه صنعت و معدن: وزير صنعت، معدن و تجارت با اشاره به پيگيري 
دول�ت ب�راي فعال س�ازي معادن کوچک گفت: اي�ن پروژه ها در آينده 
مي توانند نقش بس�زايي در افزايش توليد و در نتيجه اش�تغال معدني 

داشته باشد.
به گزارش تجارت به نقل از ايلنا، رضا رحماني در جمع خبرنگاران در 
استان کرمان درباره برنامه هاي وزارت صنعت، معدن و تجارت براي 
سال آينده، اظهار کرد: اولويت برنامه هاي وزارت صنعت، اجراي بيانات 
مقام معظم رهبري و سياست دولت مبني بر حفظ توليد و به تبع آن 
اشتغال است. او با بيان اينکه واحدهاي توليدي در تامين نقدينگي و 
سرمايه در گردش با مشکل روبرو هستند، افزود: براي حل اين مشکل 
پيگيري هايي انجام شده و با توجه به مسائلي که توليدکنندگان در اين 
سفر بيان کردند، تلاش مان را در وزارتخانه افزايش مي دهيم، بانک ها 
نيز بايد همراهي بيشتري داشته باشند، چراکه انصاف نيست واحدي 
مي تواند توليد کند و بازار فروش دارد، اما به دليل عدم سرمايه در گردش 
لازم، با ظرفيت پايين کار کند. به گفته رحماني تامين مواد اوليه، ارز براي 
واحدهاي توليدي که نياز به واردات مواد اوليه دارند، استمهال بدهي 
بانکي و مسائل مالياتي ديگر مشکلات توليدکنندگان است که در سفر 

به استان کرمان نيز مطرح شد و او آنها را پيگيري خواهد کرد.
وزير صنعت، معدن و تجارت با اشاره به افتتاح پروژه هاي اسيد سرچشمه 
و خاتون آباد که تا آخر امسال به بهره برداري مي رسند، گفت: براي اين 
پروژه ها سرمايه گذاري کلاني انجام شده است و افتتاح آنها، براي اولين 

بار بعد از ۳۰ سال ، صنعت مس را صنعت سبز خواهد کرد.
او با اشاره به سياست وزارت صنعت براي فعال سازي بخش خصوصي 
در احداث و بهره برداري معادن کوچک، افزود: امروز در کرمان عمليات 
اجرايي تعدادي از اين دست پروژه ها، مانند توليد کنسانتره و کاتد مس 
آغاز شد و واحدهاي بزرگ معدني همچون شرکت مس هم با خريد 
تضميني محصولات به قيمت روز، به اين شرکت ها کمک مي کنند.

به اعتقاد رحماني بهره برداري از واحدهاي کوچک معدني در آينده، 
نقش بسزايي در افزايش توليد و اشتغال خواهد داشت.

وزير صنعت، معدن و تجارت درباره تخصيص حقوق معادن نيز گفت: 
در اين خصوص پيشرفت هايي نسبت به سال هاي گذشته داشته ايم، 
همچنين به واحد هاي معدني تاکيد کرده ايم که اولويت استخدام در 
هر استان و منطقه با نيروهاي بومي است و تدارکات و منابع مالي نيز 

بايد در آن استان باشد.

رحماني از پيگيري هاي دولت خبر داد؛

ظرفيت 33 هزار شغل در حوزه معادن کوچک، فرصت طلايی توليد و اشتغال
صنعت، معدن و تجارت ايجاد شد

وزارت صنعت، معدن و تجارت اعلام کرد که در سه ماه منتهي 
به بهمن ماه امس��ال ظرفيت اش��تغال ۳۳ هزار و 2۸۵ نفر در 

حوزه هاي صنعت، معدن و توليد نرم افزار ايجاد شده است.
به گزارش ايرنا از وزارت صنعت، معدن و تجارت، آمار ياد شده 
مربوط به اشتغالزايي انجام شده بر پايه پروانه بهره برداري صادر 
شده در سه ماه منتهي به بهمن ماه است.از اين تعداد ۳۰ هزار 
و 6۰۱ اشتغال مربوط به پروانه هاي بهره برداري حوزه صنعت، 
يک هزار و 7۱۵ اشتغال مربوط به پروانه هاي بهره برداري معدن 
و يکهزار و ۹6۹ اشتغال مربوط به توليد نرم افزار است.در سه 
ماه گذش��ته ۱۳ پروانه بهره برداري توليد نرم افزار صادر و ۱۳ 
پروانه تمديد شده است.درخصوص مجوزهاي معدني نيز 2۸۹ 
فقره پروانه اکتشاف، يک هزار و ۳۹6 فقره پروانه بهره برداري 
با ميزان اشتغال يک هزار و 7۱۵ نفر و ۱6۰ فقره گواهي کشف 

با ۱۴.۵ ميليون تن ذخيره قطعي انجام شده است.

برگزاري نخسين رويداد تجاري سازي 
فناوري هاي پيشرفته ايران

مش��اور ارش��د اتقا بازرگاني ايران از برگزاري نخس��تين رويداد 
تجاري س��ازي فناوري هاي پيش��رفته ايران در اسفند ماه سال 
ج��اري خبرداد.ب��ه گزارش خبرگزاري ف��ارس، احمد پورفلاح 
امروز در نشست خبري برگزاري رويداد تجاري سازي فناوري 
پيشرفته ايران که در اتاق بازرگاني ايران برگزار شد، گفت: اين 
رويداد به منظور ارتباط بين دانشجويان خلاق و صاحب ايده با 
بخش خصوصي و تجار در اتاق بازرگاني ايران به منظور توسعه 
فناوري هاي جديد و پيش��رفته از جمله اس��تارت آپ ها برگزار 
مي ش��ود. مش��اور ارش��د اتاق بازرگاني ايران افزود: ما در زمينه 
توليد علم در بخش نانو تکنولوژي و اس��تارت آپ ها خوب کار 

کرده ايم، اما در اجرا در اين زمينه ها خوب کار نکرده ايم. 

دناي توليدي کارخانه آذربايجان
 به دروازه اروپا مي رسد

گ��روه صنعت��ي ايران خودرو با اخذ اس��تاندارد هاي لازم براي 
حض��ور در بازاره��اي رقابت��ي درگام اول، خودروي دنا توليدي 
مش��ترک کارخان��ه ايران و جمه��وري آذربايجان درنفت چاله 
را ب��ه ب��ازار اواکراي��ن صادر مي کند.به گ��زارش ايلنا به نقل از 
ايکوپرس، س��ابينا نوبري، مدير منطقه اروپا، آس��يا،  آمريکا و 
CIS ضم��ن بي��ان مطل��ب فوق اظهار کرد: اين گروه صنعتي با 
اخ��ذ گواهينامه هاي جديد و اس��تاندارد هاي لازم براي حضور 
در ب��ازار رقابت��ي، فعاليت خود را ب��ا صادارت خودرو به صورت 
س��ي.بي.يو با امضاي قراردادهاي جديد از س��ايت آذربايجان از 
س��ر خواهد گرفت.وي افزود: در فاز اول تعداد محدودي دنا و 
دنا پلاس وارد بازار اوکراين مي ش��ود و بعد از نياز س��نجي بازار 
و اس��تقبال مردم از اين محصولات، س��ايت آذربايجان آمادگي 
دارد ک��ه ان��واع محص��ولات موردنياز بازار را توليد و راوانه بازار 

اوکراين کند. 

داد و ستد

ريي��س کميت��ه تحقي��ق و تفح��ص از علل 
ناکارآمدي ش��رکت هاي خودروس��از داخلي 
گفت: بنا به تجارب و شناختي که دارم افزايش 
قيمت خودرو به پنج درصد حاشيه بازار، امکاني 
ت��ازه براي اس��تمرار رون��د ناکارآمد و معيوب 
فعلي اس��ت.محمدرضا نجفي در گفت وگو با 

ايس��نا، با بيان اينکه »مباني و روش افزايش 
قيمت کارخانه اي خودرو به پنج درصد حاشيه 
ب��ازار را اصول��ي و عادلان��ه نمي دانم« اظهار 
داش��ت: نظام قيمت گذاري بازار در ش��رايطي 
قاب��ل پذيرش اس��ت ک��ه وضعي��ت رقابتي 
وجود داش��ته و عرضه و تقاضا با هم متوازن 

باش��د. زماني مي شود قيمت بازار ملاک قرار 
گي��رد که دس��ت کم واردات ممکن باش��د و 
محدوديت هاي ثبت نام و خريد برداشته شود. 
در شرايط فعلي که هيچکدام از شرايط و لوازم 
بازار رقابتي فراهم نيست چنين روشي نيز قابل 

پذيرش نيست.

معاون مديرعامل در بازاريابي و فروش شرکت ايران 
خودرواع��لام کرد: همزمان با عرضه تعداد بالايي 
از خودروهاي توليدي و با اجراي ش��رايط فروش 
ف��وري درروزه��اي آتي، حباب قيمت خودروهاي 
اين شرکت دربازار شکسته خواهد شد.به گزارش 
ايلنا به نقل از ايکوپرس، مصطفي خان کرمي با بيان 

اين مطلب افزود:شرکت ايران خودرو با تمام توان 
خود و بهر ه گيري از ظرفيت هاي موجود به ايجاد 
بهب��ود وضعيت توليد تلاش مي کندبه طوري که 
در حال حاضرتحويل اين شرکت به حدود روزانه 
۱۵۰۰ دس��تگاه رسيده است.وي افزود:  با توجه به 
سياس��ت هاي وزارت صم��ت و تلاش و همياري 

زنجيره تامين قطعات و واحدهاي توليدي شرکت 
ايران خودرو، عدد تحويل درآينده نزديک به بيش 
از ۱۵۰۰ دس��تگاه ني��ز افزايش خواهديافت .خان 
کرمي تاکيدکرد: شرکت ايران خودرو طي روزهاي 
آتي با فروش فوري و تحويل محصولات در سال 

۹7 با روند افزايش قيمت مقابله خواهد کرد.

علل ناکارآمدي شرکت هاي خودروساز داخلي صنعت و معدن حباب قيمت هاي بازار شکسته خواهد شد
www.tejaratonline.ir

 تجمع مقابل بنياد مستضعفان در اعتراض به دستور تعطيلي بازار کوهک؛

10 هزار شغل در معرض تهديد
صدها نفر از صاحبان مغازه هاي بازار کوهک در اعتراض به دستور 
تعطيلي اين بازار از سوي نيروي دريايي ارتش و بنياد مستضعفان، 
مقابل اين بنياد تجمع کردند. نماينده تجمع کنندگان بازار کوهک 
در توضيح دلايل اين تجمع گفت:بازار کوهک در زميني به مساحت 
۹ هکتار در کنار پادگان نيروي دريايي در منطقه رسالت واقع شده 
که مدت ۱۰ س��ال اس��ت فعاليت مي کند. وي با اش��اره به اينکه ۱۰ 
س��ال قبل کس��به سنگ و سراميک از منطقه بابايي در نتيجه فشار 
شهرداري به کوهک منتقل شدند گفت: اين زمين متعلق به نيروي 
دريايي ارتش است و نيروي دريايي با تمامي کسبه اين بازار که حدود 

2 هزار نفر هستند، قرارداد بسته است.
نماينده تجمع کنندگان بازار کوهک با اشاره به اينکه نداجا هنگام 
عقد قرارداد به کسبه قول داده بود که هيچ محدوديت و ممنوعيتي 

براي کار در اين بازار وجود ندارد گفت: به همين دليل در اين زمين که 
باير بود، هزينه ساخت و ساز کرديم و بيش از ۵۰ ميليارد تومان صرف 

ساخت سوله و امکانات از قبيل آسفالت و خدمات شهري کرديم.
وي با اعلام اينکه سالانه ۱۸ ميليارد تومان به نيروي دريايي ارتش 
اجاره ملک مي دهيم گفت: در تمام ۱۰ سال گذشته به موقع اجاره 
ملک را به نداجا داده ايم تا آنکه يک باره نداجا به ما هشدار داد بايد 
ملک را تخليه کنيم و همه روزه پيامک هايي مبني بر تخليه به ما 
مي دهند. نماينده تجمع کنندگان بازار کوهک با اشاره به اينکه سه 
انبار بزرگ س��مند، انبار ۵۵ و انبار ش��رق تهران و چند انبار ديگر در 
مجموعه بازار کوهک قرار دارد گفت: اين منطقه ش��ناخته ش��ده و 
نيازهاي شرق تهران را به سنگ، کاشي و سراميک تامين مي کند. 
وي با اشاره به اينکه بنياد مستضعفان، نداجا را تحت فشار قرار داده 

که بايد زمين را بدون مس��تاجر و س��اختمان به بنياد تحويل بدهد، 
گفت: اکنون نداجا به ما هشدار داده که زودتر محل کسب خودمان 
را ترک کنيم تا ساختمانها و سوله هايي که با مشکل فراوان ساخته 
ايم، تخريب کنند. نماينده تجمع کنندگان بازار کوهک از مذاکراتي 
که نمايندگان و هيات امناي مجتمع کوهک با مس��وولان ارش��د 
ارتش داشته اند خبر داد و گفت: مسوولان ارتش به ما اعلام کردند 
که تحت فشار بنياد قرار دارند و تعطيلي اين مرکز و بيکاري هزاران 
نفر بنا بر خواست بنياد است. وي با اعلام اينکه به مسوولان اعلام 
کرده ايم با هر ش��رايطي حاضر هس��تيم مغازه هاي خود را بگيريم 
گفت: اگر بخواهند بفروشند مي خريم اگر مي خواهند اجاره بدهند، 
اجاره مي کنيم اما نمي دانيم بنياد مستضعفان چه اصراري بر تعطيلي 

اين بازار و بيکار کردن هزاران نفر دارد.

نماينده تجمع کنندگان بازار کوهک با اش��اره به اظهارات اخير آيت 
ا... آملي لاريجاني رييس قوه قضاييه مبني بر جلوگيري از تعطيلي 
بنگاههاي اقتصادي گفت: تجمع بعدي رامقابل قوه قضاييه برگزار 
مي کنيم تا آيت ا... لاريجاني مانع تضييع حق ما شود و به نمايندگي 
از هزاران شاغلي که در آستانه بيکار شدن هستند، با بنياد مستضعفان 

مذاکره کنند.

جابجايي بيش از 1/5 ميليون کانتينر در بندر شهيد رجايي طي سال جاري
گروه تجارت: مديرکل بنادر و دريانوردي هرمزگان گفت: يک ميليون 
و 564 هزار و 841 تي اي يو کانتينر پر و خالي از ابتداي 97 تاکنون در 

بندرشهيد رجايي جا به جا شده است.
به گزارش تجارت به نقل از ايرنا، ا... مراد عفيفي پور در جمع خبرنگاران 

افزود: اين ميزان شامل يک ميليون و ۱۸۱ هزار و 2۳2 هزار تي اي يو 
کانتينر پر و ۳۸۳ هزار و 6۰۹ تي اي يو کانتينر خالي است.

وي بيان کرد: در اين مدت 2۹۵ هزار و ۵۹7 تي اي يو کانتينر حامل 
کالاهاي صادراتي از مجتمع بندري شهيد رجايي به مقصد ساير بنادر 

منطق��ه بارگي��ري و ۳26 ه��زار و 267 تي اي يو کانتينر حامل کالاي 
وارداتي نيز در اين بندر تخليه شد.

مديرکل بنادر و دريانوردي هرمزگان اظهار داشت: همچنين در اين 
مدت کالاي ترانزيتي به ميزان 2۹7 هزار و 6۹۰ تي اي يو کانتينر و 

ترانشيپ 2۰6 هزار و ۹۸2 تي اي يو کانتينر از طريق اصلي ترين بندر 
کانتينري ايران به ساير بنادر منطقه صورت گرفته است.

بندر شهيد رجايي با بهره مندي از پيشرفته ترين پايانه هاي کانتينري و 
برخورداري از تجهيزات روز دنيا، به عنوان بزرگترين و پيشرفته ترين 
بندر کانتينري ايران محس��وب مي ش��ود که با ۵.۸ ميليون تي اي يو 
کانتينر ظرفيت سالانه، جابه جايي بيش از ۸۰ درصد کالاهاي کانتينري 

در بنادر کشور را پشتيباني مي کند.

افزايش درآمد ناخالص ملي با توسعه صنعت نمايشگاهي
سرپرس��ت ش��رکت سهامي نمايش��گاه ها، دبي و ترکيه را دو رقيب در 
صنعت نمايشگاهي برشمرد و افزود: به دنبال آن هستيم که ايران قطب 
صنعت نمايشگاهي منطقه بشود، بويژه آنکه سايتهاي نمايشگاهي 
استانهاي مرزي مي توانند محل مناسبي براي برگزاري نمايشگاههاي 

مشترک با کشورهاي همجوار باشند.

به گزارش ايلنا به نقل از شرکت سهامي نمايشگاههاي بين المللي 
ج.ا.ايران،  بهمن حس��ين زاده در آس��تانه دومين نمايشگاه صنعت 
نمايش��گاهي در مورد اهميت اين صنعت خاطر نش��ان کرد بخش 
عمده اي از بازاريابي و تجارت جهاني کالا مرهون برپايي بيش از 
۱۴۰ هزار نمايشگاه بين المللي و تخصصي در دنياست و همه ساله 

در بيش از ۵ هزار شهر دنيا نمايشگاههاي تجاري برگزار مي شود 
که آخرين دستاوردهاي فناوري و تکنولوژيک را در معرض نمايش 
عموم قرار ميدهد.وي به سير تحولات صنعت نمايشگاهي در ايران 
هم اش��اره کرد و گفت: با آنکه بيش از ۵۰ س��ال س��ابقه برگزاري 
نمايشگاه در کشورمان وجود دارد اما تا سال 7۹ فقط يک نمايشگاه 

بازرگاني تهران همه س��اله در کش��ور برپا مي ش��د اما طي ۱۸ سال 
اخير شاهديم که تقريباً همه استانهاي کشور سايت رسمي برپايي 

نمايشگاه دارند     .
سرپرست شرکت سهامي نمايشگاههاي بين المللي ج.ا.ايران که سابقه 
نمايشگاههايي همچون تلکام و عرصه فناوري را در کارنامه کاري خود 
دارد اين را هم گفت که هم اکنون ۳2 س��ايت نمايش��گاهي در کش��ور 
در کنار نمايشگاه بين المللي تهران بيش از ۵۰۰ عنوان نمايشگاهي 
و ۸۰ رويداد اصلي را به عنوان يک برند در غرب آسيا و خاورميانه هر 

سال برپا مي کنند.

عملکرد بندر شهيد رجايی طی سال جاری تشريح شد؛


